

**O‘ZBEKISTON RESPUBLIKASI OLIY VA O‘RTA MAXSUS TA’LIM
VAZIRLIGI
ALISHER NAVOIY NOMIDAGI TOSHKENT DAVLAT O‘ZBEK TILI VA
ADABIYOTI UNIVERSITETI**

**“Sharqu G‘arb Renessans adabiyoti: Navoiy va Shekspir” mavzusidagi xalqaro
ilmiy-nazariy konferensiya
AXBOROT XATI**

O‘zbekiston Respublikasi Prezidentining 2016-yil 13-maydagi PF-4797-sonli “Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti faoliyatini tashkil etish to‘g‘risida”gi Farmoni hamda O‘zbekiston Respublikasi Vazirlar Mahkamasining 2022-yil 7-martdagi 101-F-sonli farmoyishi 1-ilovasiga muvofiq jahon adabiyotshunosligi va komparativistikasi erishayotgan ilg‘or yutuqlardan boxabar bo‘lish, Sharq va G‘arb uyg‘onish adabiyotini Alisher Navoiy hamda Uilyam Shekspir ijodini qiyosiy o‘rganish, shu soha doirasida tadqiqotlar olib borayotgan mahalliy va xalqaro miqyoslardagi adabiyotshunoslarni yagona maqsad yo‘lida birlashtirish uchun 2022-yil 20-iyun kuni Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti Jahon adabiyoti va universal adabiyotshunoslik kafedrasidan **“Sharqu G‘arb Renessans adabiyoti: Navoiy va Shekspir”** mavzusidagi xalqaro ilmiy-nazariy konferensiya o‘tkazilishi rejalashtirilmoqda.

Konferensiyada quyidagi muammolar muhokama qilinadi:

- Uyg‘onish davri Sharq va G‘arb adabiyoti masalalari;
- G‘arb Renessansi mutafakkirlari ijodida Sharq mavzusi;
- Navoiy va G‘arb uyg‘onish adabiyoti qiyosiy tadqiqi;
- Navoiy va Shekspir ijodining tipologik xususiyatlari;
- Sharqu G‘arb adabiyoti genezisi, tarixiy va umumnazariy muammolari.

Maqolaga qo‘yiladigan talablar:

Ilmiy talablar:

1. Maqola va tezislarda ilmiy faktlar to‘g‘ri, aniq ko‘rsatilishi talab qilinadi.
2. Iqtiboslar aniq manbalarga tayangan holda keltirilishi, tahlil, tadqiq va umumlashmalar ishonchli ilmiy-nazariy, nazariy-metodologik asoslarga ega bo‘lishi talab etiladi.
3. Taqdim etilgan maqola va tezislar tahrir hay’ati tomonidan ko‘rib chiqilib, antiplagiat elektron tizimida tekshiriladi. Ilmiylik saviyasi jahon standartlari talablariga javob bermaydigan yoxud anjuman tematikasiga mos kelmaydigan maqola va tezislar nashrga tavsiya etilmaydi.
4. Xalqaro konferensiya tashkiliy qo‘mitasi yuqorida ko‘rsatilgan talablarga to‘la mos kelmaydigan maqola va tezislarni chop etish hamda mualliflariga qaytarish majburiyatini o‘z zimmasiga olmaydi.

Texnik talablar:

1. Maqolalar o‘zbek, rus, ingliz, nemis, fransuz, arab, fors va barcha qardosh xalqlar tillarida qabul qilinadi.

2. Tezislarning hajmi 3-5; maqolalar hajmi 7-10 sahifadan oshmasligi lozim.

3. Matn formati: Word MS, shrift Times New Roman (14); maqola matni A4 o‘lchovida yuqoridan, pastdan, chapdan va o‘ngdan 2 cm joy qoldirilib, 1,5 intervalda rasmiylashtiriladi.

4. Mavzuning nomi matnning tepa qismida katta harflar bilan qoraytirilib, satr o‘rtasiga avtomatik tarzda keltirilib qo‘yiladi. Keyingi qatorda o‘ng tarafda maqola muallif(lar)ining ismi, familiyasi va otasining ismi, undan keyingi qatorda ilmiy daraja va unvonlari (agar bo‘lsa), ish joyi to‘liq holda ko‘rsatilishi kerak, telefon raqam hamda elektron pochta manzili kursiv bilan beriladi.

5. Annotatsiya va kalit so‘zlar (maqola qaysi tilda yozilishidan qat’iy nazar) ikki tilda – o‘zbek va ingliz tillarida keltiriladi. Annotatsiya hajmi 250 belgidan oshmasligi, kalit so‘zlar esa 5-6 ta so‘zdan kam bo‘lmasligi shart.

6. Iqtiboslar matn ichida kvadrat qavsga olinib, quyidagicha [1:105] ko‘rinishda yoziladi. Adabiyotlar ro‘yxati alifbo tartibida keltiriladi.

7. Maqola va tezislarni saqlashda faylning nomi muallif familiyasi bilan mos kelishi kerak (Masalan, Xayrullaev A_maqola yoki tezis).

9. Maqola va tezislarni **2022-yil 30-mayga qadar** Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti Jahon adabiyoti va universal adabiyotshunoslik kafedrasiga qog‘oz va elektron shaklda yoki azamatxayrulla@gmail.com elektron manzili, shuningdek, +998909961060 (Azamat Xayrullaev), +998996667733 (Mahmadiyor Asadov) telefon raqamlariga ochilgan telegram akkaunti orqali MS Word.doc shaklda yuborish mumkin.

10. Maqola va tezislarni konferensiya materiallarida e‘lon qilish **bepul** bo‘lib, to‘plam elektron shaklda nashr etiladi.

11. Konferensiya materillari va sertifikatlari muallif(lar)ga elektron (pdf) shaklda yuboriladi.

12. Konferensiya materiallari [Google scholar](#) xalqaro ma‘lumotlar bazasida indekslanadi.

Tashkiliy ko‘mita manzili: Alisher Navoiy nomidagi Toshkent davlat o‘zbek tili va adabiyoti universiteti Jahon adabiyoti va universal adabiyotshunoslik kafedrasida, 219-xona.

Murojaat uchun mas’ul shaxslar telefonlari: +998995103967 (prof.Uzoq Jo‘raqulov), +998909961060 (Azamat Xayrullaev), +998996667733 (Mahmadiyor Asadov).

**МИНИСТЕРСТВО ВЫСШЕГО И СРЕДНЕГО СПЕЦИАЛЬНОГО
ОБРАЗОВАНИЯ РЕСПУБЛИКИ УЗБЕКИСТАН**

**ТАШКЕНТСКИЙ ГОСУДАРСТВЕННЫЙ УНИВЕРСИТЕТ УЗБЕКСКОГО
ЯЗЫКА И ЛИТЕРАТУРЫ ИМЕНИ АЛИШЕРА НАВОИ**

**ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО
международной научно-теоретической конференции
"Литература Восточного и Западного Ренессанса:
Навои и Шекспир"**

На основании Указа Президента Республики Узбекистан «О создании Ташкентского государственного университета узбекского языка и литературы имени Алишера Навои» от 13 мая 2016 года № PF-4797, приложения 1 к распоряжению 101-Ф Кабинета Министров Республики Узбекистан, в целях ознакомления с передовыми достижениями мирового литературоведения и компаративистики, сравнительного изучения творчества Алишера Навои и Уильяма Шекспира, литературы Восточного и Западного Ренессанса, а также в целях объединения литературоведов отечественного и международного уровней, проводящих исследования в этой области, 20 июня 2022 года кафедра Мировой литературы и универсального литературоведения Ташкентского государственного университета имени Алишера Навои планирует проведение научно-практической конференции «Литература Восточного и Западного Ренессанса: Навои и Шекспир».

На конференции будут обсуждаться следующие вопросы:

- Вопросы Восточной и Западной литературы эпохи Возрождения;
- Тема Востока в творчестве мыслителей западного Ренессанса;
- Сравнительное исследование литературы Навои и Западного Ренессанса;
- Типологические особенности творчества Навои и Шекспира;
- Генезис, исторические и общечеловеческие проблемы литературы Востока и Запада.

Требования к статье:

Научные требования:

1. Научные факты в статьях и тезисах должны быть изложены правильно, четко.
2. Цитаты должны приводиться со ссылкой на конкретные источники; анализы, исследования и обобщения должны иметь надежную научно-теоретическую, теоретико-методологическую основу.
3. Представленные статьи и тезисы рассматриваются редакционной коллегией и проверяются системой антиплагиат. Статьи и тезисы, уровень научности которых не соответствует требованиям мировых стандартов или не соответствуют тематике конференции, к публикации не рекомендуются.

4. Оргкомитет международной конференции не принимает на себя обязательств по публикации и возврату авторам статей и тезисов, не в полной мере соответствующих вышеуказанным требованиям.

Технические требования:

1. Статьи принимаются на узбекском, русском, английском, немецком, французском, арабском, персидском и языках всех братских народов.

2. Объем тезисов 3-5 страниц; объем статей не должен превышать 7-10 страниц.

3. Статью необходимо набрать в текстовом редакторе Word MS, шрифт Times New Roman (14); текст статьи оформляется в масштабе А4 с интервалом в 2 см со всех сторон, с отступом 1,5 см.

4. Название темы – по центру в верхней части текста, прописным жирным шрифтом. В следующей строке справа следует указать имя, фамилию и отчество автора(ов) статьи, ниже - ученую степень и звание (если таковые имеются), место работы полностью, курсивом указать номер телефона и адрес электронной почты.

5. Аннотация и ключевые слова (независимо от того, на каком языке написана статья) приводятся на двух языках – узбекском и английском. Важно, чтобы размер аннотации не превышал 250 символов, а ключевые слова - не менее 5-6 слов.

6. Сноски записываются в квадратные скобки в самом тексте и выглядят следующим образом [1:105]. Список литературы представляется в алфавитном порядке.

7. При сохранении статьи и тезисов имя файла должно совпадать с фамилией автора (Например, **Хайруллаев_статья** или **тезис**).

8. Выполненные статьи и тезисы необходимо отправить **до 30 мая 2022 года** в печатном / электронном виде на кафедру Мировой литературы и универсального литературоведения Ташкентского государственного университета имени Алишера Навои или на электронную почту azamatxayrulla@gmail.com, а также в форме MS Word.doc через аккаунт в Telegram по номерам: +998909961060 (Азамат Хайруллаев), +998996667733 (Махмадиер Асадов).

9. Публикация статей и тезисов в материалах конференции **бесплатна**, сборник будет издаваться в электронном виде.

10. Материалы конференции и сертификаты отправляются автору(авторам) в электронной форме (pdf).

11. Материалы конференции будут индексироваться в международной базе данных [Google scholar](https://scholar.google.com/).

Адрес организационного комитета: кафедра Мировой литературы и универсального литературоведения Ташкентского государственного университета узбекского языка и литературы имени Алишера Навои, кабинет 219.

Телефоны ответственных лиц: +998995103967 (профессор Узок Джуракулов), +998909961060 (Азамат Хайруллаев), +998996667733 (Махмадиёр Асадов).

**MINISTRY OF HIGHER AND SECONDARY SPECIAL EDUCATION OF
THE REPUBLIC OF UZBEKISTAN
ALISHER NAVA'I TASHKENT STATE UNIVERSITY OF UZBEK
LANGUAGE AND LITERATURE**

**INFORMATION LETTER
of international scientific-theoretical conference: "East-West Renaissance
literature: Nava'i and Shakespeare"**

In accordance with Decree of the President of the Republic of Uzbekistan No. PF-4797 of May 13, 2016 "On the organization of the Alisher Nava'i Tashkent State University of Uzbek Language and Literature " and Annex 1 to the Order No. 101-F of the Cabinet of Ministers of the Republic of Uzbekistan dated on March 7, 2022. In order to get acquainted with the achievements of world literature and comparative studies, to compare the literature of the East and the West with the works of Alisher Navoi and William Shakespeare, to unite local and international scholars in this field. By the Department of World Literature and Universal Literary Studies of Alisher Navai Tashkent State University of Uzbek Language and Literature, an international scientific-theoretical conference **"East-West Renaissance Literature: Nava'i and Shakespeare"** is being planned on June 20, 2022.

The following issues will be discussed at the conference:

- Issues of Eastern and Western Literature of the Renaissance period;
- Theme of the East in the works of Western Renaissance intellectuals;
- Comparative study of Nava'i and Western Renaissance literature;
- Typological features of the works of Nava'i and Shakespeare;
- Genesis, historical and general theoretical problems of East and West literature.

Requirements for the article:

Scientific requirements:

1. Articles and thesis are required to present scientific facts accurately and clearly.
2. Quotations should be based on specific sources; analysis, research and generalizations are required to have a reliable scientific-theoretical, theoretical-methodological basis.
3. Submitted articles and thesis will be reviewed by the editorial board and checked in the electronic anti-plagiarism system. Articles and theses that do not meet the requirements of international standards or the theme of the conference are not recommended for publication.
4. The Organizing Committee of the International Conference does not undertake to publish and return to the authors of articles and thesis that do not fully meet the above requirements.

Technical requirements:

1. Articles are accepted in Uzbek, Russian, English, German, French, Arabic, Persian and all fraternal peoples' languages.

2. Thesis size 3-5; the size of the articles should not exceed 7-10 pages.

3. Text format: MS Word, font-Times New Roman (14); the text of the article is drawn in A4 size at intervals of 1.5 cm, leaving 2 cm at the top, bottom, left and right.

4. The title of the topic is capitalized and in bold at the top of the text and automatically placed in the middle of the line. On the right side of the next line the name, surname and patronymic of the author (s) of the article, followed by academic degree and title (if any), place of work in full, phone number and e-mail address is given in italics.

5. Annotations and keywords (regardless of the language in which the article is written) are provided in two languages - Uzbek and English. The annotation should not exceed 250 characters and the keywords should not be less than 5-6 words.

6. Quotations are enclosed in square brackets in the text and are written as follows [1: 105]. The bibliography is listed in alphabetical order.

7. When saving articles and abstracts, the file name must match the author's last name (for example, Khairullaev A_article or thesis).

8. Articles and thesis can be submitted to the Department of World Literature and Universal Literary Studies of Alisher Nava'i Tashkent State University of Uzbek Language and Literature in paper and electronic form or by e-mail azamatxayrulla@gmail.com , or to send in the form of MS Word.doc via telegram account created on the phone numbers: +998909961060 (Azamat Khairullaev), +998996667733 (Mahmadiyor Asadov) **by May 30, 2022**

9. Publication of articles and thesis in the conference proceedings is **free of charge**, the collection is published in electronic form.

10. Conference materials and certificates are sent to the author (s) in electronic (pdf) form.

11. Conference materials are indexed in the [Google scholar](#) international database.

Address of the Organizing Committee: Alisher Nava'i Tashkent State University of Uzbek Language and Literature, Department of World Literature and Universal Literary Studies, room 219.

Telephones of the persons responsible for the appeal: +998995103967 (prof. Uzak Jurakulov), +998909961060 (Azamat Khairullaev), +998996667733 (Mahmadiyor Asadov).